

السجل التجاري: 1010628443
الغرفة التجارية: 552947
الرقم الضريبي: 310538534800003
6705 صلاح الدين، 2494 الهلن، الرياض: 12836

رؤية
2030
المملكة العربية السعودية
KINGDOM OF SAUDI ARABIA
تشغيل - تدريب - استشارات - استقطاب



محتوى فعالية التحضير لشهادة إدارة المشاريع الاحترافية PMP® Certification Preparation Event



المدرّب / محمد البداني

أكتوبر ٢٠٢٥ ، October 2025

عطاء بلا حدود



فعالية خارطة طريق للتحضير لاختبار PMP®

- مسمى الفعالية العربي: خارطة طريق للتحضير لاختبار PMP، ومدتها يوم تدريبي.
- مسمى الدورة الإنجليزي: A Roadmap for PMP® Exam Preparation
- مدة اليوم التدريبي: (٢) ساعات مساءً تبدأ من الساعة (٨:٣٠) مساءً إلى الساعة (١٠:٣٠) مساءً متضمن أوقات الاستراحات.
- تاريخ بداية الفعالية: يوم الأحد (٢٧/١٠/٢٠٢٥ م).
- Event Title: PMP® Certification Preparation Event
- Training day duration: (2) evening hours, starting at (8:30) PM and ending at (11:00) PM, including breaks.
- Course start date: 27/10/2025

إدارة المشاريع الاحترافية (PMP® – Project Management Professional) هي شهادة عالمية تمنحها مؤسسة PMI الأمريكية، وتُعد المعيار الذهبي لممارسي إدارة المشاريع حول العالم. تعكس الشهادة قدرة حاملها على تخطيط وتنفيذ ومتابعة المشاريع بكفاءة عالية، وتمنح أصحابها اعترافاً دولياً ومصادقية مهنية، وتفتح آفاقاً واسعة للتطور الوظيفي.

تعتمد على إطار معرفي متكامل يشمل المجالات الثلاثة الأساسية:

- مهارات القيادة والتواصل وإدارة الفرق (الأشخاص – People).
- منهجيات التخطيط والتنفيذ والرقابة (العمليات – Process).
- ربط المشاريع بالأهداف الاستراتيجية للمؤسسة (بيئة الأعمال – Business Environment).

وصف الفعالية

تُعد فعالية التحضير لشهادة PMP® برنامجاً تدريبياً قصيراً ومكثفاً يهدف إلى تزويد المشاركين بالتصور العام والمهارات الأساسية اللازمة لخوض رحلة الحصول على شهادة إدارة المشاريع الاحترافية. يركز البرنامج على استعراض الإطار العام لإدارة المشاريع وفق معايير معهد إدارة المشاريع PMI، مع تسليط الضوء على متطلبات الاختبار، وهيكلية المجالات المعرفية، وأهم الاستراتيجيات العملية للتحضير الفعال.

الأهداف الأساسية للدورة:

١. التعرف بشهادة PMP® ماهيتها، أهميتها، ومتطلبات الحصول عليها.
٢. استعراض هيكلية الامتحان: المجالات الثلاثة ونسبها في الاختبار.
٣. توضيح منهجية PMI: لمحة عن دليل PMBOK® وأهميته في التحضير.
٤. استراتيجيات التحضير: طرق المذاكرة، إدارة الوقت، وأدوات المراجعة.
٥. نماذج أسئلة تدريبية: تحليل أمثلة عملية مشابهة لامتحان PMP®
٦. بناء خطة شخصية للتحضير: مساعدة المشاركين على وضع خطة زمنية واقعية للتحضير..



المخرجات المتوقعة:

- بنهاية الفعالية سيكون المشاركون قادرين على:
- فهم المتطلبات الأساسية لشهادة PMP®.
- التعرف على هيكلية الامتحان ومجالاته.
- اكتساب استراتيجيات عملية للتحضير والمراجعة.
- تطبيق خطة شخصية للتحضير الفعال.
- زيادة الثقة والجاهزية لخوض رحلة الحصول على الشهادة.

Project Management Professional (PMP®) certification is a globally recognized credential awarded by the Project Management Institute (PMI) in the United States. It is considered the gold standard for project managers worldwide. It demonstrates the ability to plan, execute, and monitor projects with high efficiency.

It provides international recognition and professional credibility, opening doors to leadership opportunities. It is built on a comprehensive framework covering three core domains:

- **People:** Leadership, communication, and team management skills.
- **Process:** Planning, execution, and control methodologies.
- **Business Environment:** Aligning projects with organizational strategy.

Event Description

PMP® Preparation Training is a short, intensive program designed to provide participants with a clear overview and essential skills required to embark on the journey of obtaining the Project Management Professional (PMP®) certification. The program focuses on the framework of project management as defined by the Project Management Institute (PMI), highlighting exam requirements, knowledge domains, and effective preparation strategies.

Key Objectives of the Course

1. • **Introduction to PMP® Certification:** Understanding its value, requirements, and professional importance.
2. • **Exam Structure Overview:** Exploring the three domains and their weight in the exam.
3. • **PMI Methodology:** A brief overview of the PMBOK® Guide and its role in preparation.
4. • **Preparation Strategies:** Study methods, time management, and review tools.
5. • **Sample Exam Questions:** Analyzing practice questions similar to the PMP® exam.



6. • **Personal Preparation Plan:** Helping participants design a realistic study roadmap.

Expected Outcomes

By the end of the training, participants will be able to:

- Understand the fundamental requirements of the PMP® certification.
- Recognize the exam structure and knowledge domains.
- Apply effective strategies for study and review.
- Develop a personalized preparation plan.
- Gain confidence and readiness for the certification journey.

منصة التعليم الإلكتروني لشركة مؤشرات الأداء الأساسية الطبية
منصة أصحاب الشغف من الكوادر الصحية
Medical KPI's eLearning

Medical
K P I S
Infinite Giving
عطاء بلا حدود



Medical
K P I S
Infinite Giving
عطاء بلا حدود

